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Op 30 oktober 2023 heeft de allereerste buurtbijeenkomst binnen het project Aardgasvrij 

Vroendaal plaatsgevonden. Maar liefst 124 geïnteresseerde bewoners wisten hun weg te vinden 

naar deze bijeenkomst. De meeste mensen kwamen met het doel om informatie te winnen, 

daarnaast werd er interesse getoond in duurzame oplossingen voor de energietransitie. De meest 

belangrijke en veelal gestelde vraag vanuit bewoners was: wat kunnen we verwachten en wat 

wordt er van ons verwacht?  

Programma 

Er hing gedurende de gehele avond een open en constructieve sfeer, waarbij er uiteraard ruimte was 

voor een kritische noot. Doel van de avond was om de bewoners te informeren over de verkenning 

naar aardgasvrije oplossingen voor Vroendaal en om het buurtbrede proces op te starten. 

Projectleider Diego Bronneberg lichtte de aanleiding van het project toe en omschreef de opgave 

vanuit de gemeente. Het Buurt Kernteam Warmtetransitie Vroendaal presenteerde de aanleiding van 

de samenwerking en schetste hun eigen visie op de energietransitie voor Vroendaal. Projectleider van 

De WarmteTransitieMakers (DWTM), Michiel van der Vight, presenteerde de resultaten van de 

technische analyse en beantwoordde vragen van bewoners over de verschillende 

aardgasalternatieven.  

Opbrengst 

Er is gesproken over verschillende aardgasalternatieven, zoals een collectief warmtenet en 

individuele warmtepompen. De WarmteTransitieMakers heeft vier aardgasalternatieven 

doorgerekend en met elkaar vergeleken in relatie tot de financiële en technische haalbaarheid. 

Tegelijkertijd volgt uit zowel de presentatie van DWTM als van het bewonersinitiatief dat het in de 

keuze van een aardgasalternatief niet alleen gaat om het kosteneffectieve plaatje, maar dat er andere 

zaken mee kunnen spelen, die niet in een business-case te vertalen zijn. Welke maatschappelijke 

meerwaarde zit er in een collectief systeem? En wat zijn de voor- en nadelen van een individuele 

oplossing? Het bewonersinitiatief heeft een voorkeur voor een collectieve oplossing en uit de analyse 

van DWTM volgt dat een individuele oplossing financieel gezien het voordeligst is. Tegelijkertijd liggen 

alle opties nog open en is er zeker nog geen keuze gemaakt.  

Naast de technische mogelijkheden is ook aandacht besteed aan het proces. Daarbij stonden een 

aantal vragen centraal:  

- Wat is er nodig om een uiteindelijke keuze te maken?  

- Hoe moet de inspraak en besluitvormingsproces eruitzien?  

- Hoe willen we dit proces met elkaar doorlopen? 

Vanuit de bewoners werd de behoefte uitgesproken om via bijeenkomsten en enquêtes betrokken te 

worden bij het proces. Ook waren er signalen van bewoners die de behoefte hebben om een 

verdiepingsslag te maken en door te praten over de technische (on)mogelijkheden. Ook daar wil de 

gemeente gehoor aan geven. Als gemeente proberen we zo goed mogelijk aan te sluiten bij deze 

verschillende behoeften.  

Vervolg 

Nu de eerste resultaten gepresenteerd zijn, is het van belang het vervolgproces goed in te richten. 



Vooropgesteld staat dat alle opties nog open liggen en er gestreefd wordt om samen met de wijk tot 

een oplossing te komen. Maar hoe neem je een besluit op wijkniveau? Dit is een van de vraagstukken 

waar we in het vervolgproces mee aan de slag gaan. We willen graag de tijd en ruimte nemen om 

alles goed af te stemmen met de bewoners. De bijeenkomst was een mooie eerste stap in het project 

Aardgasvrij Vroendaal, met nog veel vragen maar ook met de ambitie om gezamenlijk aan de slag te 

gaan.  

 

“We hebben samen een mooie eerste stap gezet in dit project, nu is het zaak om het vervolgproces zo 

in te vullen om aan de behoeftes van de buurt te voldoen.” 

Diego Bronneberg, projectleider Aardgasvrij Vroendaal 

 

“Alleen ben je sneller, maar samen kom je verder.”  

Buurt Kernteam Warmtetransitie Vroendaal 

 

“Nuttig, maar slechts de eerste stap.”  

Bewoner Vroendaal 

 


